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VERSLAG RAADSCOMMISSIEVERGADERING ONDERWIJS EN WELZIJN 

 

Datum:  8 mei 2013 

Plaats:  oude raadzaal 

Tijd:  16.30 – 18.10 uur 

 

Aanwezig: de heer D. Jager (voorzitter, VVD), de dames B. Enting (PvdA), E. van Lente (PvdA), 

A. Postma (GroenLinks), N.G.J. Temmink (SP), G.E.J. Copini-Van der Meulen (D66), S. Klein Schaarsberg 

(Student en Stad), M. Wilschut (Partij voor de Dieren), de heren M.D. Blom (VVD), J. Evenhuis (VVD), 

K.S.N. van der Veen (GroenLinks), A. Sijbolts (Stadspartij), R. Bolle (CDA), M. Verhoef (ChristenUnie) 

Namens de griffie: mevrouw G. Mulder (commissiegriffier) 

Namens het college: mevrouw J.A. Visscher (SP) tot B1, de heren D. Istha (PvdA), T. Schroor (D66) tot B1 

Afwezig m.k.: mevrouw M. Dekker (PvdA), de heer J. Bolhuis (Stadspartij) 

Insprekers: geen 

Verslag: de heer J. Bosma (Notuleerservice Nederland) 

 

 

A. ALGEMEEN DEEL  

A.1. Opening en mededelingen 

De voorzitter: 

 Opent de vergadering om 16.30 uur en heet iedereen hartelijk welkom. 

 Meldt dat de nieuwe directeur van het Grand Theatre, de heer Smelt, na afloop van de vergadering 

graag kennis wil maken met de commissieleden. 

Wethouder Istha:  

 Zou een brief over de stand van zaken rond het Forum verzenden toen Biblionet meldde niet over te 

willen gaan in de Forumorganisatie per 1 januari 2015. 

 Laat uitzoeken wat er precies aan de hand is en hoe het verder moet en stuurt dan alsnog een brief. 

Wethouder Visscher: 

 Pleit met VNG en G32 bij het Rijk voor samenhang tussen verschillende beleidsvoornemens, zoals 

het sociaal en zorgakkoord, opdat de visie van de raad niet doorkruist wordt. 

 Kondigt aan dat Stip La Place aan de Grote Markt op 27 mei opent. Een uitnodiging volgt. 

Wethouder Schroor: 

 Nodigt de commissie uit de ondertekening van het Onderwijspact op 3 juni bij te wonen. 

 Meldt dat de audiovisuele presentatie van het Onderwijspact op 13 juni herhaald en besproken 

wordt in de extra raadscommissievergadering op het Kasteel. 

 Wijst op de landelijke vertraging in de besluitvorming over het Reservefonds onderwijshuisvesting. 

 Stuurt daarom niet voor de zomer een brief, maar in het vierde kwartaal of wanneer eerder meer 

bekend is over de decentralisatie en het soort overdracht. 

 Stelde gisteren een collegebrief vast over openstaande punten rond O2G2 en verwacht aan de 

wensen van de raad voldaan te hebben, zeker wat betreft de statuten. 

Dhr. Sijbolts (Stadspartij): 

 Constateert dat het draagvlak voor het Forum zelfs bij de partners aan het afbrokkelen is. 

 

A.2. Vaststelling agenda  

De voorzitter: 

 Meldt dat op verzoek van meerdere partijen B2 is doorgeschoven naar juni. 

De agenda wordt gewijzigd vastgesteld. 

 

A.3. Afspraken en planning 

Wethouder Visscher: 

 Biedt excuses aan voor het verlaat aanbieden van de monitor maatschappelijke opvang. Behandeling 

kan in september plaatsvinden. Voorbereidingen van de decentralisaties vergen veel extra inzet. 
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A.4. Conformstukken 

A.4.a. Ophalen kredieten MIP 2013 (raadsvoorstel 19 april 2013)  

Mw. Van Lente (PvdA): 

 Steunt het voorstel. Meer overzicht over MIP en MOP blijkt geen overbodige luxe. 

Het raadsvoorstel wordt als conformstuk geagendeerd voor de raad van 29 mei 2013. 

 

A.4.b. Nacalculatie renovatie atletiekbaan (raadsvoorstel 2 april 2013)  

Het raadsvoorstel wordt als conformstuk geagendeerd voor de raad van 29 mei 2013. 

 

A.4.c. Nacalculatie uitbreiding en verbouw van het aanloopcentrum het DOK tot Marktplaats 

 Lewenborg (raadsvoorstel 23 april 2013)  

Het raadsvoorstel wordt als conformstuk geagendeerd voor de raad van 29 mei 2013. 

 

A.4.d. Beschikbaarstelling krediet voor aanpassingen grote zaal van De Oosterpoort  

 (raadsvoorstel 25 april 2013)  

Dhr. Bolle (CDA): 

 Informeert of er behalve de vier ton bijdrage aanvullende voorwaarden gesteld zijn. 

 Is benieuwd wanneer de discussie over verzelfstandiging van Stadsschouwburg en De Oosterpoort 

gevoerd gaat worden. 

Wethouder Istha: 

 Is blij dat een privéfonds bereid is vier ton bij te dragen, de gemeente draagt drie ton bij. 

 Antwoordt dat er geen aanvullende voorwaarden zijn gesteld. 

 Wil zo snel mogelijk en hopelijk voor de zomer de discussie over verzelfstandiging voeren, zodra 

meer bekend is over onderhoud. 

Het raadsvoorstel wordt als conformstuk geagendeerd voor de raad van 29 mei 2013. 

 

A.5. Rondvraag 

Dhr. Van der Veen (GroenLinks): 

 Vraagt of de minister gereageerd heeft op de VNG-brief over knelpunten rond het Kinderpardon. 

Spelen er knelpunten in Groningen? 

Mw. Enting (PvdA): 

 Informeert hoe het staat met de fusie tussen De Dijk en Doefmat, de nieuwbouw van de Starter en 

het oplossen van ruimtegebrek bij de Kluiverboom (noodlokalen). 

Dhr. Sijbolts (Stadspartij): 

 Vraagt mede namens VVD, CDA en ChristenUnie om een update over Gronitas. 

Wethouder Visscher: 

 Antwoordt dat de VNG-brief niet beantwoord is en zal dit binnen VNG aan de orde stellen. 

 Kent geen knelpunten rond het Kinderpardon en bericht hierover wanneer ze er toch zijn. 

Wethouder Schroor: 

 Meldt dat er overeenstemming is over de fusie tussen De Dijk en Doefmat en wacht op een verzoek 

voor het verhangen van BRIN-nummers. De raad krijgt het aangeboden in combinatie met een 

andere samenvoeging. 

 Gaat na hoe het staat met nieuwbouw van De Starter en komt hierop terug. 

 Neemt tijdelijke maatregelen met noodlokalen bij de Kluiverboom en overlegt met O2G2 en het 

christelijk onderwijs over structurele oplossingen. 

Wethouder Istha: 

 Betreurt dat er nog geen overeenstemming is met Gronitas, die steeds met nieuwe alternatieven 

komt die de gemeente uit moet zoeken. 

 Heeft liever een vreedzame dan een juridische oplossing. 

 Bericht de raad zodra er een doorbraak is. De tijd begint te dringen. 
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B. INHOUDELIJK DEEL  

B.1. Topsportnota 'Talent voor Topsport!' (collegebrief + bijlagen van 4 april 2013)  

Mw. Postma (GroenLinks): 

 Vindt de nota helder en duidelijk. 

 Ziet graag meer aandacht voor gehandicaptensport dan een aangepast regeltje. Mogelijkheden zijn 

het stimuleren van special heroes en het inzetten van combinatiefunctionarissen. 

 Wijst op de kansen die samenwerking met Topsport Noord biedt. Er zou ook geld beschikbaar zijn. 

 Leest dat het zonder de renovatie van Kardinge al moeilijk is de uren voor de Topsporttalentschool 

rond te krijgen. Hoe ziet het college dit? 

 Is blij dat het aantal RTC's van vier naar zeven is uitgebreid. Hoe is de steun van de bonden? Een 

schoolcompetitie voor verschillende sporten zou een mooie aanvulling zijn. 

 Is voor evenementen die Groningen als talent ontwikkelende stad op de kaart zetten, zoals EYOF in 

Utrecht. 

 Vindt het voor de hand liggen het sportadvies te koppelen aan de sporthopper. 

 Is voor het zoveel mogelijk delen van de vele kennis over sport. Een digitaal sportplein kan een 

goede aanvulling zijn, maar klassieke avondjes met vrijwilligers blijven belangrijk. 

Mw. Van Lente (PvdA): 

 Is blij met de koppeling tussen speerpuntsporten en RTC's, maar hoopt dat de gemeente ook 

openstaat voor talenten uit andere sporten. Zo zijn zwemmen en atletiek grote sporten. 

 Mist ook aandacht voor talentontwikkeling van mindervalide sporters en steunt de suggestie 

combinatiefunctionarissen in te zetten wanneer mogelijk. 

 Is benieuwd hoe sportverenigingen hun belangrijke rol kunnen gaan vervullen en wil weten wanneer 

het nieuwe subsidiestelsel geëvalueerd gaat worden. 

 Roept het college op ontwikkeling van sporttalent op het mbo te stimuleren door verbindingen te 

leggen en instellingen hierop aan te spreken. 

 Mist het bedrijfsleven in de nota. Is er wel gesproken met potentiële partners als Energy Valley en 

zorgverzekeraars? 

 Onderschrijft de rol van evenementen in city marketing en roept het college op in de gaten te 

houden dat er niet te veel verloren gaat. Dit jaar ging Eurovoetbal niet door. 

 Is bezorgd dat het budget van 125.000 euro onvoldoende is voor het oplossen van knelpunten en het 

realiseren van ambities. 

 Drukt het college op het hart veel aandacht aan bewegingsonderwijs te besteden. 

Mw. Klein Schaarsberg (Student en Stad): 

 Steunt systematisch topsportbeleid, dat ook de breedtesport ten goede komt. Topsport motiveert, 

verbindt en brengt het belang van bewegen onder de aandacht. 

 Wijst op het knelpunt voor RTC's en verenigingen dat trainers en accommodaties duur zijn. Smoort 

de gemeente kwaliteit zo niet in de kiem? 

 Betreurt de bezuiniging van 10.000 euro. Het zal lastig zijn de ambities uit te voeren. 

 Ziet liever 15-20% extra talenten in 2020 in plaats van de huidige ambitie van 10%. 

 Is blij met de uitbreiding van speerpuntsporten, maar wil ook dat talent zich kan ontwikkelen waar 

het zich voordoet. Hoe gaat het college om met talenten buiten RTC's? 

 Complimenteert het inspelen op mogelijkheden van kennisinstituten en hoopt op snelle en 

vruchtbare uitwisseling van informatie en expertise. 

 Pleit voor intensieve samenwerking met het onderwijs, zodat op alle niveaus talenten zich kunnen 

ontwikkelen, ook op het mbo. 

 Wijst op de noodzaak van topsportvoorzieningen. Hoe kan roeien een topsport blijven zonder baan? 

Mw. Wilschut (Partij voor de Dieren): 

 Is nog niet enthousiast, maar vindt dat er in de nota een betere balans is tussen breedte- en topsport. 

 Vindt de keus voor speerpuntsporten, samenwerking en kennisuitwisseling positief. 

 Mist onderbouwing van de stelling dat topsport aanzet tot sportdeelname en vindt sociaal contact, 

gezondheid en vermaak aannemelijker motieven. 

 Vraagt waarom topsport integratie zou bevorderen. 

 Begrijpt dat een gevarieerd sportaanbod en een vakleerkracht op scholen bijdragen aan deelname. 
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 Vindt het enthousiasmeren van kinderen om te bewegen belangrijker dan focussen op talent. 

 Is het er niet mee eens dat een flink deel van budgetten voor sportstimulering en 

verenigingsondersteuning gebruikt wordt voor topsport. Waarom gebeurt dit? 

 Constateert dat gebruik van accommodaties door top- en breedtesporters niet echt botst. 

 Wijst erop dat de nota geen vertrekpunt heeft, omdat niet duidelijk is hoe Groningen ervoor staat 

wat betreft topsportproductie. 

Dhr. Verhoef (ChristenUnie): 

 Is over het algemeen positief, aangedragen punten komen prima terug in de nota. 

 Vindt ook dat gehandicapten er bekaaid vanaf komen in de nota. 

 Stelt dat de balans tussen top- en breedtesport beter is. Naast trainers zouden ook topsporters op 

scholen een goede rol kunnen vervullen om jeugd te stimuleren. 

 Steunt de inzet op basisscholen, maar vraagt zich af wie de regie heeft over het proces talenten toe te 

kennen. 

 Informeert of het college nadenkt over uitbreiding van het aantal uren bewegingsonderwijs en het 

aantal vakleerkrachten. 

 Is benieuwd hoe scherp het college de grens inhoudelijk en financieel ziet tussen sportstimulering en 

talentontwikkeling. 

 Wil weten waar ontdekte talenten terechtkunnen als hun sport geen RTC heeft, zoals bobsleeën.  

 Kan zich vinden in de gekozen sporen, maar vindt het budget erg mager voor de ambities. 

Mw. Copini (D66): 

 Is er positief over dat er meer speerpuntsporten zijn, maar vindt criteria onduidelijk. Atletiek en 

zwemmen hebben ook veel draagvlak, al hebben ze geen RTC. 

 Vraagt in hoe toekomstbestendig het beleid is. In hoeverre wordt er rekening gehouden met andere 

sporten dan de speerpuntsporten? Kwamen er reacties uit het veld? 

 Wil weten of het sportadvies in groep 6 beperkt is tot de speerpuntsporten. 

 Is niet voor vermenging van city marketing en evenementen. 

 Begrijpt niet dat de 4Mijl van Groningen geen topsportevenement is. Het prikkelt de breedtesport. 

 Lijkt het lastig extra middelen beschikbaar te krijgen en denkt dat met het huidige budget en de 

huidige focus het topsportbeleid een heel eind komt. 

Dhr. Evenhuis (VVD): 

 Vindt het goed dat er een topsportnota is, want Groningen bezit veel sporttalenten en sportkennis. 

De stad profileert zich als City of Talent. Topsport is reclame voor de stad en stimuleert de 

breedtesport. 

 Ziet geen mogelijkheden het budget te vergroten, maar vindt het bedrag erg gering. 

 Heeft een wisselend beeld van de kwaliteit van bewegingsonderwijs en de omgang met sporttalenten 

bij verenigingen. Zo heeft niet elke school een vakleerkracht. Hoe kan dit verbeterd worden? 

 Vraagt aandacht voor knelpunten bij accommodaties, bijvoorbeeld in de ontwikkeling van 

sporthallen in De Wijert en bij de Euroborg, hockey als topsport en sportpark Corpus den Hoorn. 

 Informeert of er intensieve contacten met ministeries zijn en welke resultaten dat oplevert. Zijn er 

contacten met geldverstrekkers als SNN en Energy Valley? 

 Hoopt dat het beleid ondanks de beperkte middelen goed van de grond zal komen. 

Dhr. Sijbolts (Stadspartij): 

 Vindt het goed hoe de gemeente met inspraak om is gegaan. 

 Stelt breedtesport voorop, maar steunt ook topsportbeleid zodat talenten zich kunnen ontwikkelen. 

 Betreurt het lage budget en ziet de nota als een eerste stap in de goede richting. 

 Sluit zich aan bij de opmerkingen van de PvdA over city marketing. 

 Is benieuwd welke oplossing het college ziet voor de hoge kosten van trainers en accommodaties 

voor RTC's, die daardoor moeite hebben een programma op te zetten. 

 Wil weten hoe het sportadvies in groep 6 tot stand komt. 

 Kan zich samenwerking met Heerenveen voorstellen op het gebied van schaatsen. 

 Informeert of er gesprekken zijn over een vijftigmeterbad. Trivia komt in juni met een voorstel. 

 Vindt het zonde wanneer de stad zonder roeibaan zou komen te zitten. 

Mw. Temmink (SP): 
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 Ziet dat topsport bijdraagt aan breedtesport, maar vindt de nadruk wat veel op topsport liggen en 

blijft tegen voorrang voor topsporters bij accommodaties. 

 Is blij met de focus op samenwerking en het delen van kennis. 

 Wil weten hoe het sportadvies eruitziet en vindt plezier in bewegen belangrijker dan hoe goed een 

kind in sport is. 

 Sluit zich aan bij de vraag van ChristenUnie over de overlap in sportstimulering en 

talentontwikkeling. 

Dhr. Bolle (CDA): 

 Leest in 'talent' ook gehandicapte sporters. Los daarvan zijn wellicht extra aanpassingen nodig aan 

accommodaties. 

 Is blij dat veel opmerkingen verwerkt zijn in de nota, die meer over talenten dan topsporters gaat. 

 Sluit zich aan bij PvdA en ChristenUnie wat betreft bewegingsonderwijs. 

 Vindt het budget voor deze nota en het hele sportbeleid minimaal en is benieuwd of het goed gaat 

komen. 

Wethouder Istha: 

 Stelt dat breedte- en topsport onlosmakelijk met elkaar verbonden zijn. NOC/NSF is niet voor niets 

één organisatie. Voorbeelden zijn een enorme stimulans voor kinderen. 

 Denkt dat Ruud Gullit meer bijdraagt aan integratie dan menig beleidsnota. 

 Bevestigt dat de nota voor iedereen geldt, ook voor gehandicapte sporters. Daarnaast is er extra 

aandacht voor en zijn er contacten met Gehandicaptensport Groningen en De Brug. 

 Gaat na of er gesprekken met Topsport Noord zijn en zal dit anders initiëren. 

 Kijkt of topsporters in accommodaties meer mogelijkheden kunnen krijgen zonder dat het ten koste 

gaat van andere gebruikers. 

 Antwoordt dat het aan de sportbonden is, al dan niet een RTC op te richten. 

 Zal kijken hoe het staat met de samenwerking met Heerenveen wat betreft schaatsen. 

 Wijst erop dat de Davis Cup naar Groningen toe komt. 

 Negeert toptalenten buiten RTC's niet. Via bonden of NOC/NSF kunnen ze aangemeld worden. 

 Noemt als voorbeeld het beschikbaar stellen van een zwembaan. 

 Constateert dat ontwikkelingen op het gebied van subsidie, energielasten en extra bezuinigingen 

geen geringe impact hebben op sportverenigingen. 

 Is niet helemaal gelukkig met de lappendeken van het huidige sportbeleid en komt binnenkort met 

een plan om meer eenheid aan te brengen. 

 Kijkt naar mogelijkheden om een soort ACLO voor het mbo in het leven te roepen. 

 Stelt dat Groningen veel (semi)overheidsinstellingen telt en weinig hard bedrijfsleven. Bovendien 

moeten bedrijven zuinig aan doen. Energy Valley en RWE doen wel flink aan sponsoring. 

 Betreurt dat Eurovoetbal niet doorgaat. Financieel was het niet meer op te brengen toen sponsors 

afhaakten, terwijl de eisen van jeugdelftallen toenamen. 

 Is blij dat niet het hele budget gesneuveld is in de bezuinigingen, al blijft het een gering bedrag. 

 Vindt daarom ook niet dat topsport relatief te veel aandacht krijgt. 

 Wijst erop dat zolang Gronitas niet weg wil gaan van sportpark Corpus den Hoorn, de 

ontwikkelingen daar en bij een sporthal bij de Euroborg stagneren. Dit geldt ook voor GHBS. 

 Spreekt binnenkort met GHBS over mogelijkheden. 

 Gaat binnenkort in gesprek met Trivia over de mogelijkheden van een vijftigmeterbad. 

 Antwoordt dat de gymleraar de regie voert over bewegingsonderwijs. 

 Wil City of Talent zijn, ook op het gebied van sport, en hoopt dat toekomstige colleges het beleid 

voort zullen zetten. 

 Verbreedde de besteding van het topsportbudget, dat voorheen vooral naar evenementen ging. 

 Ziet de 4Mijl vooral als stadspromotie en breedtesport en steunt het dit jaar weer. 

 Lobbyt via de Vereniging Sport en Gemeenten bij ministeries en zal kijken of dit voldoende is. 

 Antwoordt dat de roeibaan in Harkstede weinig gebruikt wordt. Er komt geen nieuwe roeibaan. 

 Subsidieert juist accommodaties die RTC's kunnen gebruiken. 

 Vindt het goed dat bij een sportadvies met een kind gekeken wordt welke sporten het leuk vindt. 

 Antwoordt dat FC Groningen-spelers en basketballers al veel doen om sport bij kinderen te 
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stimuleren. 

 Vond sportstimulering inhoudelijk het dichtstbij staan en koos daarom om mede via dit budget het 

topsportbeleid te financieren. 

 Zal kijken of de inzet van combinatiefunctionarissen in het speciaal onderwijs mogelijk is. 

 Komt schriftelijk terug op eventueel niet-beantwoorde vragen. 

 

C. HUISHOUDELIJK DEEL  

C.1. Ingekomen stukken 

De voorzitter: 

 Constateert dat er geen wensen en bedenkingen zijn over de concept-begroting van Meerschap 

Paterswolde. 

Dhr. Sijbolts (Stadspartij): 

 Overweegt brief 9 te agenderen. 

 

C.2. Vaststelling verslag d.d. 3 april 2013 

Mw. Van Lente (PvdA): 

 Voerde bij B3 niet het woord, dat deed haar collega mevrouw Dekker. 

Het verslag wordt conform deze wijziging vastgesteld. 

 

De voorzitter sluit de vergadering om 18.10 uur onder dankzegging. 


